

## ABE Initiative - African Business Education for Youth Initiative

At the 5<sup>th</sup> TICAD (Tokyo International Conference on African Development) in 2013, the Government of Japan announced the launching of “African Business Education for Youth Initiative” (ABE initiative) in order to support young personnel who have the potential to contribute to the development of industries in Africa. This initiative offers opportunities for young African men and women to study master's courses in Japanese universities and experience internships at Japanese enterprises. Beyond acquisition of skills and knowledge, this initiative also intends to cultivate excellent personnel who can understand the contexts of Japanese society and systems of Japanese enterprises. The objective of the initiative is to contribute to the development of African industries as well as lead Japanese businesses to engage in economic activities in Africa.

The ABE Initiative will include 5 batches of African participants during the period from 2014 to 2018. Once the participants are selected, they are expected to stay in Japan for a maximum of 3 years (6 months as a research student if necessary, 2 years as a student for master course and 6 months as an intern). The target participants are from among three types of personnel; 1) Persons from the private sector, 2) Governmental Officials, and 3) Educators. Any study fields for master course in line with the objective of the initiative are applicable, however, engineering, agriculture, economics and business administration are specified as key fields.



*ABE Initiative is very rare chances for individuals, and one of the best examples that shows a wonderful form of collaboration between Japan and African countries. I was honored to be a part of this initiative as a participant of its 4th batch representing my country Sudan, with other 5 participants.*

*ABE program gives us the chance to not only study Master degree at Japanese Universities – which are considered among the best of the world- but also to do internship at Japanese Enterprises. Japan is famous for its unique mixture between tradition and modernity, it is a very culture-rich country, and I would like to explore more and more of its culture during my stay here. Also Japanese people are one of their kinds. If there is one thing that I am to say about them is that they can easily find their way to your heart. I would like to thank Japan for this exceptional chance to contribute to my country's development and growth, and I promise to keep doing my best to widen the relationship bridge between Japan and Sudan.*

*Mr. Muhand Khalid, 4th Batch Student at engineering, Nagoya Institute of Technology, Japan*

*It was a great opportunity to join ABE Initiative program to study master's courses in various Japanese universities and experience internship at Japanese enterprises, also interacting with Japanese culture as well as experiencing the international atmosphere, for me I got a unique experience in addition to my academic life. The internship opportunity is one of the strengths of ABE program.*

*I would like to utilize my knowledge skills, experience and works that I have formed during my stay in Japan for contribution to the development of industries within my country. In order to foster relationships between my country and Japan also JICA, I hope to see more ABE's Sudanese participants in Japan in the future.*

*Ms Afnan Abayazeed Mohamed was the 1<sup>st</sup> batch student and studied at the graduate school of science and technology in Kumamoto University, Japan*



### Record of Sudanese ABE Students

JFY	Number of dispatches	Area of Studies
2014	5	Agriculture (3), International Relations, Science and Technology
2015	3	Agriculture (2); Graduate School of Science and Technology
2016	1	Advanced Technology and Science
2017	6	Engineering -Mechanical Systems and Informatics Course; Information, Production and Systems Management (GSM); Engineering; Life and Environmental Sciences; International Management MBA Program

## المبادرة الأفريقية لتعليم الأعمال للشباب - مبادرة أبي

في مؤتمر طوكيو الدولي الخامس للتنمية في أفريقيا(تيكاد) الذي انعقد في يونيو 2013 أعلنت الحكومة اليابانية انطلاق "المبادرة الأفريقية لتعليم الأعمال للشباب" (مبادرة أبي) التي تهدف إلى تعزيز قدرات الشباب الأفريقي الواعد والمتطلع لتنمية الصناعات في أفريقيا.

هذه المبادرة تقدم فرص لشباب أفريقيا من الرجال و النساء لدراسة الماجستير في الجامعات اليابانية و التدريب في الشركات اليابانية بالإضافة إلى اكتساب المهارات و المعرفة كما تهدف هذه المبادرة أيضا إلى تنمية الأفراد المتفوقين الذين يمكنهم فهم أطر المجتمع الياباني واستيعاب نظم الشركات اليابانية.

الهدف من المبادرة هو المساهمة في تطوير الصناعات الأفريقية وكذلك قيادة الشركات اليابانية للإنخراط في النشاطات الاقتصادية في أفريقيا.

مبادرة أبي تشمل حتي الان خمسة دفع من المشاركين الأفارقة خلال الفترة من عام 2014 إلى عام 2018. يقضي المشاركين في اليابان مدة أقصاها ثلاثة سنوات (سنة أشهر كطالب بحث إذا لزم الأمر عامان كطالب ماستر و ستة أشهر كمتدرب). الفئة المستهدفة للمشاركة في هذه المنحة هم الشباب العاملين ب :

1. القطاع الخاص
2. الحكومي
3. التربويون

كل مجالات الدراسة التي تتماشى مع هدف المبادرة متاحة غير أن مجالات الهندسة , الزراعة , الاقتصاد وإدارة الأعمال تعتبر المجالات الرئيسية لمنحة الماجستير.



إن مبادرة أبي من الفرص النادرة وهي تجسد نوع التعاون بين اليابان والدول الأفريقية. وكان لي الشرف أن أشارك في هذه المبادرة الدفعة الرابعة ممثلاً السودان مع 5 مشاركين آخرين . مبادرة أبي لا تنتج فقط دراسة الماجستير في الجامعات اليابانية وهي من أفضل الجامعات على نطاق العالم بل تنتج أيضاً الالتحاق والتدريب في المؤسسات اليابانية. وتشتهر اليابان في خليط من التقاليد والحداثة، وهي غنية الأثر وخلال فترة إقامتي هنا أتوى إستكشاف ذلك! اليابانيون شعب فريد من نوعه ويجدون دائماً طريق الي قلبك. أود أن أعبر عن شكري لليابان لمنحي هذه الفرصة العظيمة للمشاركة في نماء وتطوير بلدي وأعاهد على عمل كل مايلزم لتوسعة الجسور بين البلدين. مهند خالد الدفعة الرابعه 2017 طالب الهندسة معهد ناجويا للتكنولوجيا - اليابان

نتائج طلاب أبي السودانيين

العام	عدد المتبحرين	مجالات الدراسة
2014	5	الزراعة (3) , علاقات دولية , العلوم والتكنولوجيا
2015	3	الزراعة (2) و العلوم والتكنولوجيا
2016	1	العلوم والتكنولوجيا المتقدمة
2017	6	الهندسة , الإنتاج وإدارة النظم , علوم البيئة وإدارة الأعمال

**حفل إستقبال - طوكيو - سبتمبر 2017**  
المبادرة الفريقيّة "أبي" تمنح فرص للشباب الأفريقي رجالاً ونساء لدراسة الماجستير في الجامعات اليابانية والإلتحاق للتدريب في المؤسسات اليابانية المختلفة للمشاركة في تطوير الصناعة في أفريقيا.